
KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
SAMMANTRÄDESDATUM DIARIENUMMER SIDA 

13 december 2021 KS-2020/1498 1 (47) 

Utdragsbestyrkande: 

Organ Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdag 13 december 2021 

Tid Klockan 17:00 – 20.45, Ajournering 19.10 – 19.25 

Plats Sessionssalen i kommunalhuset. 

Beslutande Se bifogade uppropslistor 

Närvarande ej tjänst-
görande ersättare 

Claes-Johan Bonde (M), Linda von Fircks (M), Diana Molinsky (M), Cecilia 

Sundberg (M), Hampus Holmgren (M), Hans Wallenborg (M), Harald Bergh (M), 

Markus Jillehed (DP), Robert Andersson (HP), Anders Ferbe (S), Khalida 

Marefat (S), Marzieh Amiri (S), Tomas Henriksson (S), Ulla Olsson Engström 

(V), Jan Olof Bodén (MP) och Rolf Lindberg (SD) 

Utses att justera Nicolas Holst (M) och Shewen Nysmed (S) 

Justeringens tid Måndag den 20 december  Paragrafer  1- 29 

Underskrifter 

Fredrik Zethræus 
Sekreterare 

Erik Ottoson 
Ordförande 

Nicolas Holst Shewen Nysmed 
Justerare Justerare 

Protokollet har signerats digitalt: för underskrifter se protokollets sista sida. 
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Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 

    

 

 

        

 

        TILLKÄNNAGIVANDE 
        Beslut om kommunala föreskrifter i enlighet med 8 kap. 13 § Kommunallagen. 

 

        Vid kommunfullmäktiges ovan angivna sammanträde har beslut fattats om följande     

        kommunala föreskrifter 

 

* Revidering av arvodesreglementet – HKF 9190 

 

* Revidering av regler för kommunal och fristående skolbarnomsorg – HKF 6320 

 

  

 

 

BEVIS  
om justering av Kommunfullmäktiges protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

 

Kommunfullmäktige har sammanträtt den 13 december 2021 

Protokollet har justerats den  21 december 2021 

Anslaget sattes upp den 22 december 2021 

Anslaget tas ner den 13 januari 2022 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den  12 januari 2022 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta Kommunstyrelsens kansli, 
Kommunalvägen 28, Huddinge 
Telefon 08-53530000 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats  www.huddinge.se 

Underskrift 
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 SPALT I 13 december 2021 

30 ledamöter    

  

Ledamoten 
frånvarande under 
följande paragrafer 

Tjänstgörande 
suppleant för den 
frånvarande ledamoten 

Votering 

 J N A J N A 

1. Sara Heelge Vikmång (S)         

2.  Daniel Dronjak (M)         

3.  Arnold Boström (SD)         

4.  Rasmus Lenefors (S)         

5.  Christina Eklund (M)         

6.  Nujin Alacabek (V)         

7.  Malin Danielsson (L) §§ 1-26 Petra Nilsson (L) §§ 1-26       

8.  Eeva Laine (S)         

9.  Jelena Drenjanin (M)         

10.  Christian Ottosson (C)         

11.  Anders Lönroth (MP)         

12.  Ingalill Söderberg (DP)         

13.  Mats Arkhem (SD)         

14.  Göran Hallberg (S)         

15.  Erik Ottoson (M)         

16.  Gorges Barkho (KD)         

17.  Niklas Bougt (V)         

18.  Marie Fors (S)         

19.  Eva Carlsson-Paulsén (M)         

20.  Lars Björkman (HP)         

21.  Pran Malhotra (S)         

22.  Martin Nigals (SD)         

23.  Love Bergström (M)         

24.  Bo Källström (L)         

25.  Shewen Nysmed (S)         

26.  Karin Adolfsson (C) Samtliga Lars-Göran Sander (C)       

27.  Gunilla Helmerson (M)         

28.  Carina Sundström (MP)         

29.  Sonia Benavente (V) Samtliga Konrad Hyltén (V)       

30.  Aza Cheragwandi (S)         

Summa spalt I   
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SPALT II 13 december 2021 

31 ledamöter 

 

Ledamoten 
frånvarande under 
följande paragrafer 

Tjänstgörande 
suppleant för den 
frånvarande ledamoten 

Votering 

 J N A J N A 

31. Leif Dyrvall (DP)         

32.  Ann Clewett (-) Samtliga Runar Finnman (SD)       

33.  Peter Höög (M)         

34.  Ann-Marie Högberg (S)         

35.  Jennifer Lind (M)         

36.  Claes Thim (S) Samtliga Sara Holmgren (S)       

37.  Karl Henriksson (KD)         

38.  Sofia Knutz (L) Samtliga Tove Madsen (L)       

39.  Sven Pernils (SD)         

40.  Patrik Rahm (M)         

41.  Olov Hamilton (V) Samtliga Aysegül Balci (V)       

42.  Anneli Sjöberg (S)         

43.  Caroline Örtholm (M)         

44.  Henrik Juhlin (C)         

45.  Yossi Sigal (S)         

46.  Anders Abel (MP)         

47.  Kennet Bergh (M)         

48.  John Clewett (-) Samtliga  Malena Karanovic (SD)       

49.  Kamile Ünver (S)         

50.  Patrik Willingstam (DP)         

51.  Britt Björneke (V)         

52.  Mats Österholm (M)         

53.  Erling Karlsson (S)         

54.  Lisbeth Krogh (HP)         

55.  Chris Smith (L) §§ 1-26 Petra Nilsson (L) §§ 27-29       

56.  Björn Karlsson (M)         

57.  Margareta Vikgren (S)         

58.  Gerhard Miksche (SD) Samtliga   Annika Boström (SD)       

59.  Nicolas Holst (M)         

60.  Fredrik Fjällström (S)         

61. Tomas Selin (C)         

Summa spalt II   

SUMMA hela fullm.   
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 Sammanträdesdatum Paragraf  

Kommunfullmäktige 13 december 2021 § 1   

    

Diarienummer KS-2021/13.901    

 

 

 

Anmälan av ny ersättare i kommunfullmäktige  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige noterar till protokollet att Jan Olof Bodén (MP) är ny ersättare i 

fullmäktige sedan den 3 december 2021.  

 

 

Sammanfattning 

Ordförande anmäler från Länsstyrelsen inkommet protokoll med följande innehåll: 

  

Jan Olof Bodén (MP) utses till ny ledamot i kommunfullmäktige från och med den 2 

december 2021 till och med den 14 oktober 2022 efter Åke Wikberg (MP). 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 december 2021 § 2   

    

    

 

 

 

Beslut rörande inlämnade frågor  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

 

Kommunfullmäktige noterar till protokollet att inga frågor lämnats in till dagens 

sammanträde.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 december 2021 § 3   

    

    

 

 

 

Svar på nya frågor  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

 

Kommunfullmäktige noterar till protokollet att det inte finns några svar då det för 

tillfället inte finns några obesvarade frågor.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 december 2021 § 4   

    

    

 

 

 

Beslut huruvida interpellationer som har lämnats in till 
kommunstyrelsens förvaltning senast tio arbetsdagar före 
fullmäktigesammanträde får ställas  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Den inlämnade interpellationen får ställas. 

 

Sammanfattning 

 

Inför sammanträdet har följande interpellation lämnats in till kommunfullmäktige: 

 

Interpellation ställd av Sara Heelge Vikmång (S) till grundskolenämndens 

ordförande Jelena Drenjanin (M) om att Huddinge kommun hamnar på 

bottenplacering i skolranking 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 december 2021 § 5   

    
Diarienummer KS-2021/2919.110    

 

 

 

Svar på interpellation ställd av Sara Heelge Vikmång (S)  till 
grundskolenämndens ordförande Jelena Drenjanin (M) om att 
Huddinge kommun hamnar på bottenplacering i skolranking  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

 

Interpellationen anses besvarad.  

 

 

Sammanfattning 

Som svar på Sara Heelge Vikmång (S) interpellation om att Huddinge Kommun 

hamnar på bottenplacering i skolranking hänvisar Jelena Drenjanin (M), 

grundskolenämndens ordförande, till sitt utskickade skriftliga svar.  

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

Efter att svaret getts yttrar sig Sara Helgee Vikmång (S), Rasmus Lenefors (S), Bo 

Källström (L), Tomas Selin (C), Nujin Alacabek (V), Christina Ottosson (C), Anders 

Lönroth (MP), Gorges Barkho (KD) och Lisbeth Krogh (HP).  

 

Härefter förklaras överläggningen avslutad.  

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar fullmäktige om interpellationen kan anses besvarad och finner att 

så är fallet.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 december 2021 § 6   

    
Diarienummer KS-2021/73.915    

 

 

 

Information från kommunrevisionen  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

 

Kommunfullmäktige har tagit del av informationen och lägger den till handlingarna. 

 

 

Sammanfattning 

Vid dagens fullmäktigesammanträde föreligger följande information från 

kommunrevisionen: 

 

* Revisionsrapport: Granskning av näringslivsverksamheten. 

 

* Granskningsrapport, dialoger, webbenkät och dokumentanalys avseende 

användning av digitaliseringens möjligheter i kommunens verksamheter. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 december 2021 § 7   

    
Diarienummer KS-2021/1564.915    

 

 

 

Statistikrapporter från socialnämnden, gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden samt vård- och omsorgsnämnden 
enligt 16 kap. 6 h § socialtjänstlagen (2001:453), 2021  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

 

Kommunfullmäktige noterar att det vid dagens sammanträde inte finns någon 

statistikrapport att ta del av.  

 

 

Sammanfattning 

Vid dagens fullmäktigesammanträde föreligger inte någon statistikrapport.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 december 2021 § 8   

    
Diarienummer KS-2021/2486.111    

 

 

 

Reviderat ägardirektiv för Södertörns Energi AB  

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 

1. Kommunfullmäktige fastställer förslag till nytt ägardirektiv för Södertörns Energi 

AB. 

 

2. Förutsatt att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med ovan uppdras åt 

kommunens ombud vid Södertörns Energi AB:s ordinarie eller extra bolagsstämma 

att rösta för att bolagsstämman fastställer det reviderade ägardirektivet enligt 

fullmäktiges beslut. 

 

Sammanfattning 

Södertörns Energi AB ägs till hälften vardera av Botkyrka och Huddinge kommuner. 

Ägardirektiven utgör, tillsammans med bolagsordningen, styrelsens och VD:s 

instruktion för hur bolaget och dess dotterbolag ska drivas. Nuvarande ägardirektiv 

för Södertörns Energi AB antogs av kommunfullmäktige i Botkyrka kommun 2018-

09-27, § 171 och Huddinge kommun 2018-08-20, § 6. De i ägardirektivet preciserade 

ekonomiska målen upphör att gälla 2021-12-31 och vid revidering av dessa har en 

översyn av hela ägardirektivet gjorts. 

Södertörns Energi AB har två dotterbolag; Södertörns Fjärrvärme AB och 

Söderenergi AB. Södertörns Fjärrvärme AB är helägt av Södertörns Energi AB. 

Söderenergi AB ägs till 58 % av Södertörns Energi AB och till 42 % av Telge AB.  

Föreliggande förslag till reviderat ägardirektiv för Södertörns Energi AB är utarbetat 

av VD för Södertörns Energi AB i samarbete med kommunjurist i Botkyrka och 

kommundirektörerna i Botkyrka och Huddinge kommun. 

Ägardirektiv måste först beslutas av ett bolags ägare och därefter, för att bli gällande 

och juridiskt bindande för bolaget, också fastställas på en bolagsstämma. Ägarna 

uppmanar därför styrelsen för Södertörns Energi AB att kalla till bolagsstämma och 

där fastställa föreslagna ägardirektiv. 

Kommunfullmäktige i Botkyrka kommun avser att fatta beslut om reviderade 

ägardirektiv för Södertörns Energi AB vid sammanträde den 25 november 2021. 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M) och Christian Ottosson (C).  

 

Daniel Dronjak (M) och Christian Ottosson (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens 

förslag. 
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Härefter förklaras överläggningen avslutad.  

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar bifalla kommunstyrelsens 

förslag och finner att så är fallet.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet ska skickas till 

Huddinge kommun 

Södertörns Energi AB 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 december 2021 § 9   

    
Diarienummer KS-2021/1455.351    

 

 

 

Avtal om tidsbegränsat driftsansvar för Vidjavägen  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunstyrelsen bemyndigas att på Huddinge kommuns vägnar träffa avtal med 

Vidja vägförening om ett tillfälligt övertagande av driftsansvaret för Vidjavägen, på 

den del av vägen, som inte omfattas av detaljplan och som dessutom omfattas av 

gemensamhetsanläggningen Vidja ga:4, i enlighet med bilagt driftsavtal till 

kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 29 juni 2021. 

 

2. Övertagandet ska avse den tid som genomförandet av detaljplanen för Vidja etapp 

2 pågår dock längst till fem månader efter det att gatuutbyggnaden inom detaljplanen 

har erhållit godkänd slutbesiktning. 

 

3. För det fall kommunstyrelsen träffar avtal enligt punkten 1 ovan uppdras åt klimat- 

och stadsmiljönämnden att på kommunens vägnar fullgöra kommunens åligganden 

vad gäller driften av Vidjavägen enligt sådant avtal. 

 

Sammanfattning 

Fastighetsytan som Vidjavägen är belägen på ägs av Stockholm stad. Vägen är 

enskild och förvaltas genom en gemensamhetsanläggning, Vidja ga:4, vars förvaltare 

är Vidja vägförening. Vidjavägen ligger därmed utanför kommunens 

väghållningsområde. 

Under utbyggnationen av Vidja etapp 1 tecknade kommunen ett driftövertagande-

avtal med Vidja vägförening, där kommunen tillfälligt tog över driften av Vidjavägen 

under tiden som Vidja etapp 1 skulle byggas ut. Det avtalet gäller inte längre. 

Under utbyggnationen av Vidja etapp 2 kommer Vidjavägen att vara belastad av tung 

byggtrafik. För att kommunen ska kunna ha ansvar för drift och underhåll av 

Vidjavägen under utbyggnationen av Vidja etapp 2 kommer ett nytt 

driftövertagandeavtal behöva tecknas mellan kommunen och Vidja vägförening. 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

I ärendet yttrar sig Anders Abel (MP) och Love Bergström (M).  

 

Love Bergström (M) yrkar bifall till kommunstyrelsen förslag.  

 

Härefter förklaras överläggningen avslutad.  
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Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar bifalla kommunstyrelsens 

förslag och finner att så är fallet.  

 
Protokollsanteckningar 

Anders Abel (MP) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Beslutet ska skickas till 

Vidja vägförening 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 december 2021 § 10   

    
Diarienummer KS-2021/2406.214    

 

 

 

Revidering av Riktlinjer för exploateringsavtal respektive 
markanvisningar, fördelning av exploateringsersättning m.m. 
  

Kommunfullmäktiges beslut 
 

1. Revidering av Riktlinjer för exploateringsavtal angående exploateringsersättningar 

mm godkänns i enlighet med bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings 

tjänsteutlåtande daterat den 11 oktober 2021. 

 

2. Revidering av Riktlinjer för markanvisningar angående exploateringsersättningar 

mm godkänns i enlighet med bilaga 2 till kommunstyrelsens förvaltnings 

tjänsteutlåtande daterat den 11 oktober 2021. 

 

Sammanfattning 

Huddinge kommun beslutade 2016-06-13 med revideringar 2017-11-06 samt 2019-

09-30 om riktlinjer för exploateringsavtal respektive markanvisningar. Sedan 

riktlinjerna godkändes har vissa frågor uppkommit vilka behöver förtydligas i 

riktlinjerna. I ärendet föreslås att riktlinjerna justeras/kompletteras i fyra delar. 

En viktig del avser en precisering av hur exploateringsersättningar ska fördelas vid 

exploatering, bland annat med utgångspunkt från plan- och bygglagens bestämmelser 

angående exploateringsavtal. En promemoria angående detta har upprättats som 

föreslås biläggas till riktlinjerna, bilaga 3. I denna definieras olika typer av allmänna 

anläggningar, som är nödvändiga och till nytta för en exploatering, och hur 

kostnaderna för dessa ska fördelas på en eller flera detaljplaner. 

De övriga tre kompletteringarna avser debitering av kostnader för avtalsarbete mm 

vid exploatering av privat mark, granskning av motparter avseende 

genomförandeförmåga och fullgörande av ekonomiska och andra förpliktelser 

gentemot myndigheter och lagar samt bedömning av behov av allmänna lokaler redan 

i samband med planbesked. 

Genom de nya riktlinjerna för fördelning av exploateringsersättningar kommer de 

kommunala kostnaderna för olika anläggningar, både lokala och på mer övergripande 

nivå, kunna finansieras på ett bättre sätt. De reviderade riktlinjerna förtydligar och 

ökar transparensen för byggherrar och fastighetsägare. 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

I ärendet yttrar sig Ann-Marie Högberg (S), Britt Björneke (V) och Love Bergström 

(M).  

 

Love Bergström (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  



 

KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 

  17 (47) 
 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 

    

 

 

Härefter förklaras överläggningen avslutad. 

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar bifalla kommunstyrelsens 

förslag och finner att så är fallet.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Beslutet ska skickas till 

Akten 

 

 

 



 

KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 

  18 (47) 
 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 

    

 

 

 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 december 2021 § 11   

    
Diarienummer KS-2021/2276.112    

 

 

 

Hemställan till kommunfullmäktige om att upphäva Jord- och 
skogsbruksprogram för Huddinge kommun  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

 

Hemställan från klimat- och stadsmiljönämnden avseende upphävande av Jord- och 

skogsbruksprogram för Huddinge kommun, bilaga 1 till kommunstyrelsens 

förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 11 oktober 2021, bifalls.   

 

Sammanfattning 

Klimat- och stadsmiljönämnden har hemställt till kommunfullmäktige om att 

upphäva Jord- och skogsbruksprogram för Huddinge kommun. 

Sedan tillkomsten av det omfattande och detaljerade programmet från 1994 så har det 

hänt mycket i det geografiska rummet och nya styrdokument har beslutats liksom 

flera naturreservat inrättats och ambitionerna höjts. Jord- och skogsbruksprogrammet 

har till största del inarbetats i översiktsplanen, i miljöprogrammet och i 

naturreservatsföreskrifterna. 

Klimat- och stadsmiljönämnden anser i sin hemställan att ovan nämnda styrdokument 

uppfyller syftet med Jord- och skogsbruksprogram för Huddinge kommun. 

Programmet är därför inte längre aktuellt och föreslås upphöra att gälla. 

Förvaltningen delar klimat- och stadsmiljönämndens uppfattning och föreslår 

kommunstyrelsen bifalla hemställan om att Jord- och skogsbruksprogram, med 

tillhörande bilaga 1 åtgärdsplan, ska upphöra att gälla. 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

I ärendet yttrar sig Christian Ottosson (C).  

 

Christian Ottosson (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

 

Härefter förklaras överläggningen avslutad. 

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar bifalla kommunstyrelsens 

förslag och finner att så är fallet.  

 

Beslutet ska skickas till 

Kommunstyrelsen 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 december 2021 § 12   

    
Diarienummer KS-2021/2434.313    

 

 

 

Detaljplan för Bergskammen 46 inom kommundelen 
Segeltorp – beslut om rättelse  

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 

Kommunfullmäktiges beslut den 14 december 2020, § 15, att anta detaljplan för 

Bergskammen 46 (detaljplan 0126K-17074) rättas genom att den på plankartan 

angivna siffran +53,5, vilken siffra avser högsta byggnadshöjd i meter över angivet 

nollplan på altanbyggnaden, ersätts av siffran +54,7. Även den på plankartan angivna 

högsta siffran för huvudbyggnadens nockhöjd om +64 i meter över angivet nollplan 

rättas och ersätts av siffran +64,7. 

 

Sammanfattning 

Detaljplan för Bergskammen 46 inom kommundel Segeltorp i Huddinge antogs av 

kommunfullmäktige den 14 december 2020, § 15. Fullmäktiges beslut överklagades 

till Mark- och miljödomstolen. I dom den 2 juni 2021 avslog Mark- och 

miljödomstolen överklagandena. Domen vann laga kraft den 23 juni 2021. 

Detaljplanen syftar till att ge en byggrätt som gör befintlig bostadsbebyggelse inom 

fastigheten planenlig. 

Vid efterföljande bygglovsprövning har upptäckts att höjdsättningen av en begränsad 

del av byggrätten mot Bergsvägen i detaljplanen (den del som utgör en altanbyggnad) 

genom felskrivning på plankartan fått en högsta byggnadshöjd om +53,5 meter över 

angivet nollplan. Siffran på den högsta byggnadshöjden ska rätteligen vara +54,7 

meter över angivet nollplan. Genom ett skrivfel på plankartan har den högsta tillåtna 

plushöjden för befintlig altanbyggnad alltså redovisats 1,16 meter för lågt. Följden av 

den felaktiga bestämmelsen är att detaljplanen inte uppfyller sitt syfte. För den 

angivna nockhöjden +64 saknas också en decimal om 0,7 meter. Den rätta 

nockhöjden är +64,7meter. 

Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att kommunfullmäktige i enlighet med 36 § 

förvaltningslagen, rättar sitt tidigare fattade beslut innebärande att den på plankartan 

angivna siffran +53,5 för den högsta byggnadshöjden på altanbyggnaden ersätts med 

siffran +54,7. Samt att den angivna nockhöjden för huvudbyggnaden ändras till 

+64,7. 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

I ärendet yttrar sig Love Bergström (M).  

 

Love Bergström (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  
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Härefter förklaras överläggningen avslutad. 

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar bifalla kommunstyrelsens 

förslag och finner att så är fallet.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Beslutet ska skickas till 

Fastighetsägaren 

Bygglovs- och tillsynsnämnden 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 december 2021 § 13   

    
Diarienummer KS-2018/279.312    

 

 

 

Utvecklingsplan för centrala Huddinge, kommundelarna 
Sjödalen och Fullersta – beslut om godkännande   

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 

Utvecklingsplan för centrala Huddinge, kommundelarna Sjödalen och Fullersta 

godkänns enligt kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 12 

oktober 2021 med tillhörande bilagor. 

 

Sammanfattning 

Våren 2018 fick kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att upprätta ett förslag till 

utvecklingsplan för kommundelarna Sjödalen och Fullersta med fokus på centrala 

Huddinge. Under våren 2021 genomfördes samråd kring ett planförslag och efter 

bearbetning finns nu ett slutligt planförslag framtaget. 

Syftet med planen är att visa önskad utveckling fram till 2050 eller ännu längre. 

Planen fyller glappet mellan översiktsplan och detaljplan och ska vara vägledande för 

utvecklingen av centrala Huddinge. Utvecklingsplanen bygger på en visionsstyrd 

planering med fyra bärande strategier och ett antal delstrategier som förhåller sig till 

övergripande styrdokument och principerna för hållbar utveckling. 

Visionen och strategierna har konkretiserats i en fysisk målbild i form av en 

markanvändningskarta för områdets framtida utveckling. Den största andelen 

nytillskott av bebyggelse föreslås i centrumkärnan, i Storängen och vid 

Kvarnbergsplan. Här blir också bebyggelsens täthet som högst. För att knyta ihop 

områdets ytterområden föreslås komplettering och omvandling längs strategiska 

stråk. Inom utvecklingsplanen finns potential för cirka 2 000 nya arbetsplatser och 

cirka 10 500 nya bostäder, varav planering redan pågår för cirka 4 500. 

Planen kommer att vara ett viktigt stöd i kommunens fortsatta arbete med att utveckla 

centrala Huddinge, både som vägledande dokument i dialog med aktörer och för 

kommande projekt. Utvecklingsplanen är liksom kommunens översiktsplan inte 

juridiskt bindande men vägledande för efterföljande detaljplanering. Planen bedöms 

ge ett positivt överskott för kommunen i sin helhet men utfallet kan variera över tid 

och exploateringsvinster behöver i vissa fall bekosta vissa kommunala investeringar. 

Utvecklingsplanen föreslås efter godkännande ses som den samlade och långsiktiga 

helhetsbilden för utvecklingen av centrala Huddinge och ersätta den fördjupade 

översiktsplanen för Storängen (2009) och Program för Huddinge centrum (2013) som 

strategiska planeringsunderlag.  
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Överläggning i kommunfullmäktige 

I ärendet yttrar sig Love Bergström (M), Christian Ottosson (C), Anders Lönroth 

(MP), Aza Cheragwandi (S), Britt Björneke (V), Bo Källström (L), Karl Henriksson 

(KD), Leif Dyrvall (DP) och Henrik Juhlin (C).  

 

Love Bergström (M), Christian Ottosson (C), Karl Henriksson (KD) och Henrik 

Juhlin (C) yrkar samtliga bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 

Härefter förklaras överläggningen avslutad.  

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar bifalla kommunstyrelsens 

förslag och finner att så är fallet.  

 
Protokollsanteckningar 

Anders Lönroth (MP), Aza Cheragwandi (S) och Britt Björneke (V) anmäler varsin 

protokollsanteckning, se bilagor till detta protokoll.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Beslutet ska skickas till 

Samtliga nämnder 

Kommunala bolag 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 december 2021 § 14   

    
Diarienummer KS-2021/2248.112    

 

 

 

Revidering av arvodesreglemente - HKF 9190  

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 

Arvodesreglementet för kommunalt förtroendevalda i Huddinge kommun – HKF 

9190 – ska ha den ändrade lydelse som framgår av bilaga 2 till kommunstyrelsens 

förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 22 november 2021. 

 

Sammanfattning 

Nu gällande arvodesreglemente för kommunalt förtroendevalda i Huddinge kommun 

- HKF 9190 - fick sin nuvarande utformning genom kommunfullmäktiges beslut den 

23 augusti 2021, § 19. Mot bakgrund av den juridiska och språkliga översyn som har 

gjorts av arvodesreglemente för kommunalt förtroendevalda i Huddinge kommun 

(HKF 9190) föreslås att dokumentet ska ha den ändrade lydelse som framgår av 

bilaga 2 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 22 november 

2021.  

Kommittén för arvodes- och partstödsfrågor önskade i samband med sitt 

sammanträde den 15 november 2019 att arvodesreglemente för kommunalt 

förtroendevalda i Huddinge kommun (HKF 9190) skulle ses över språkligt och 

juridiskt i god tid innan val till kommunfullmäktige 2022. Detta har nu gjorts. 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

I ärendet yttrar sig Niklas Bougt (V), Henrik Juhlin (C) samt Erik Ottoson (M) som 

också tackar kommittén för arvodes- och partistödsfrågor för ett gott arbete. 

 

Erik Ottoson (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

 

Härefter förklaras överläggningen avslutad.  

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar bifalla kommunstyrelsens 

förslag och finner att så är fallet.  

 
Protokollsanteckningar 

Niklas Bougt (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll.  
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Beslutet ska skickas till 

HKF 9190 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 december 2021 § 15   

    
Diarienummer KS-2021/2386.914    

 

 

 

Utbetalning av kommunalt partistöd för år 2022 i Huddinge 
kommun  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

 

1. Partistöd till de politiska partier som är representerade i fullmäktige ska under år 

2022 ges dels som ett grundstöd om 173 355 kronor per parti och dels med ett belopp 

om 70 533 kronor per mandat i kommunfullmäktige. 

 

2. För mottagaren av partistödet gäller de regler för kommunalt partistöd i Huddinge 

kommun, om vilka kommunfullmäktige beslutade den 17 december 2018, § 17. 

 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige fastställde den 17 december 2018 § 17 regler för kommunalt 

partistöd i Huddinge kommun för perioden 2019 – 2022. I beslutet framgår att 

partistödet till de politiska partier som är representerade i fullmäktige utgår dels som 

ett årligt grundstöd per parti, dels som ett årligt mandatstöd per mandat i 

kommunfullmäktige med 2019 som basår. 

För varje år därefter ska grundstödet och mandatstödet justeras så att de följer den 

procentuella ändringen av inkomstbasbeloppet från basåret fram till det aktuella året. 

För år 2022 innebär detta en ökning mot 2019 års belopp med 5,9 procent. 

Mot bakgrund av detta föreslås partistödet för 2022 vara ett grundstöd om 173 355 

kronor per parti och ett mandatstöd om 70 533 kronor per mandat. 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

I ärendet yttrar sig Mats Arkhem (SD) och Erik Ottoson (M).  

 

Mats Arkhem (SD) yrkar att partistöd till de politiska partier som är representerade i 

fullmäktige ska under år 2022 ges dels som ett grundstöd om 130 016 kronor per 

parti, dels med ett belopp om 52 900 kronor per mandat i kommunfullmäktige samt 

att för mottagaren av partistödet gäller de regler för kommunalt partistöd i Huddinge 

kommun, om vilka kommunfullmäktige beslöt den 17 december 2018, § 17. 

 

Erik Ottoson (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

 

Härefter förklaras överläggningen avslutad.  
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Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om fullmäktige beslutar bifalla kommunstyrelsens förslag eller 

bifalla Mats Arkhems (SD) yrkande och finner att fullmäktige besluta bifalla 

kommunstyrelsens förslag.  

 
Reservationer i kommunfullmäktige 

Mats Arkhem (SD) reserverar sig till förmån för eget yrkande.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Beslutet ska skickas till 

Samtliga partier i kommunfullmäktige 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 december 2021 § 16   

    
Diarienummer KS-2021/1068.172    

 

 

 

Nytt idrottspolitiskt program  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

 

Hemställan från kultur- och fritidsnämnden att godkänna det bifogade idrottspolitiska 

programmet Huddinge i rörelse, bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings 

tjänsteutlåtande daterat den 9 november 2021, bifalls. 

 

Sammanfattning 

Den 9 november 2021 beslutade kultur- och fritidsnämnden att hemställa till 

kommunfullmäktige att godkänna förslag till ett nytt idrottspolitiskt program för 

Huddinge kommun med namnet Huddinge i rörelse. 

Våren 2020 påbörjades arbetet med att ta fram ett nytt idrottspolitiskt program. 

Framtagandet har inkluderat ett gediget utrednings- och bakgrundsarbete. Det har 

varit fokusgrupper, intervjuer med förvaltningsdirektörer och andra tjänstemän samt 

workshops med olika intressenter. 

Syftet med det nya idrottspolitiska programmet Huddinge i rörelse är att förtydliga 

Huddinge kommuns inriktning för de kommande tre åren. Programmet ska vägleda 

kommunkoncernen inom utveckling av idrott. 

Programmet består av fem avsnitt där det redogörs för vikten av rörelse genom livet, 

målgrupper och fokusområden, vilka metoder som ska användas för att nå 

programmets målen samt hur det ska följas upp. 

Kommunstyrelsens förvaltning anser att rörelse, motion och träning förebygger 

sjukdom och förbättrar livskvalitet, vilket i sin tur bidrar till ökade hälsovinster för 

samhället. Med detta i åtanke är det angeläget att kommunen har ett idrottspolitiskt 

program som underlättar för invånarna att kunna vara aktiva genom hela livet. Det är 

också viktigt att programmet prioritera de yngre i socioekonomiskt utsatta områden 

utifrån barnperspektivet och den sociala hållbarhet kommunen eftersträvar. Andra 

prioriterade grupper är personer med funktionsnedsättning och äldre över 65 år. 

Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att hemställan från kultur- och 

fritidsnämnden, att godkänna det bifogade idrottspolitiska programmet Huddinge i 

rörelse, bifalls. 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

I ärendet yttrar sig Bo Källström (L), Anders Lönroth (MP), Karl Henriksson (KD), 

Rasmus Lenefors (S) och Niklas Bougt (V). 

 

Bo Källström (L) och Karl Henriksson (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens 

förslag.  
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Anders Lönroth (MP) yrkar dels att namnet på dokumentet ändras från 

”idrottspolitiskt program” till ”Program för idrott och rörelse” och dels att förord 

skrivet av nämndordföranden stryks ur programmet. 

 

Niklas Bougt (V) biträder Anders Lönroth (MP) yrkande.  

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar bifalla kommunstyrelsens 

förslag eller bifalla Anders Lönroths (MP) yrkande som biträds av Niklas Bougt (V) 

och finner att fullmäktige beslutat bifalla kommunstyrelsens förslag.  

 
Reservationer i kommunfullmäktige 

Anders Lönroth (MP), Rasmus Lenefors (S) och Niklas Bougt (V) reserverar sig till 

förmån för eget yrkande  

 
Protokollsanteckningar 

Anders Lönroth (MP), Rasmus Lenefors (S) och Niklas Bougt (V) anmäler varsin 

protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Beslutet ska skickas till 

Samtliga nämnder och bolag 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 december 2021 § 17   

    
Diarienummer KS-2021/2149.112    

 

 

 

Revidering av regler för kommunal och fristående 
skolbarnsomsorg – HKF 6320  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

 

1. Regler för kommunal och fristående skolbarnsomsorg (HKF 6320) ska ha den 

ändrade lydelse som framgår av bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings 

tjänsteutlåtande daterat den 11 oktober 2021. 

 

2. Beslutet enligt punkten 1 ska gälla från den 1 januari 2022. 

 

Sammanfattning 

Regler för kommunal och fristående skolbarnsomsorg (HKF 6320) fick sin 

utformning genom kommunfullmäktiges beslut den 26 mars 2018, § 16. 

Barn- och utbildningsförvaltningen har i samråd med kommunstyrelsens förvaltning 

utarbetat ett förslag till reviderade regler för kommunal och fristående 

skolbarnsomsorg (HKF 6320). Barn- och utbildningsförvaltningen strävar efter 

enhetlighet i den kommunala författningssamlingen avseende utbildningsverksamhet. 

I och med att regler för kommunal och fristående skolbarnsomsorg revideras kommer 

dessa innehållsmässigt vara snarlika föreskrifter för förskola, pedagogisk omsorg och 

omsorg under tid då förskola inte erbjuds (HKF 6310). 

Vissa redaktionella förändringar har föreslagits i regler för kommunal och fristående 

barnomsorg (HKF 6320). Förslaget innebär även att huvudmannen ges rätt att 

inhämta intyg som styrker behov av vistelsetid utifrån förvärvsarbete eller studier. 

Det införs även ett grunderbjudande i fråga om vistelsetid i fritidshem och öppen 

fritidsverksamhet för elever och barn vars föräldrar varken förvärvsarbetarar eller 

studerar. Verksamheterna föreslås dessutom nyttja fem studiedagar som en 

kvalitetshöjande åtgärd och skrivelsen om ramtid förändras så att den även gäller för 

öppen fritidshemsverksamhet. 

Grundskolenämnden har den 31 augusti 2021, § 8, beslutat föreslå fullmäktige att 

fastställa barn- och utbildningsförvaltningens förslag till reviderade regler för 

kommunal och fristående skolbarnsomsorg (HKF 6320) i enlighet med bilaga 4 till 

kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 11 oktober 2021. 

De ändringar som grundskolenämnden föreslår i regler för kommunal och fristående 

skolbarnsomsorg (HKF 6320) framgår av jämförelsetabell i bilaga 5 till 

kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 11 oktober 2021. 

Efter en genomgång av de förordade ändringarna föreslår kommunstyrelsens 

förvaltning att kommunfullmäktige godkänner grundskolenämndens förslag till 

reviderade regler för kommunal och fristående skolbarnsomsorg (HKF 6320). 
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Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att kommunfullmäktige beslutar att regler för 

kommunal och fristående skolbarnsomsorg (HKF 6320) ska ha den ändrade lydelse 

som framgår av bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 

den 11 oktober 2021. 

 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar bifalla kommunstyrelsens 

förslag och finner att så är fallet.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Beslutet ska skickas till 

Grundskolenämnden 

HKF 6320 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 december 2021 § 18   

    
Diarienummer KS-2021/2478.109    

 

 

 

Ansökan om ändring av gränsen mellan Huddinge kommun 
och Stockholms kommun – yttrande över remiss  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

 

1. Huddinge kommun motsätter sig Tore Johan Larssons ansökan om att fastigheten 

Huddinge Mellansjö 1:1 ska byta kommun från Huddinge kommun till Stockholms 

kommun. 

 

2. Huddinge kommuns yttrande, enligt bilaga 1, överlämnas till Kammarkollegiet 

som svar på remissen (dnr 160–2021). 

 

Sammanfattning 

En ansökan har inkommit till Kammarkollegiet från Tore Johan Larsson om att 

fastigheten Huddinge Mellansjö 1:1 (Dp 12-A-5, Huddinge) ska byta kommun från 

Huddinge kommun till Stockholms kommun. 

Huddinge kommun har anmodats att yttra sig över ansökan om ändring av gränsen 

mellan Huddinge kommun och Stockholms stad. 

Förvaltningen kan inte se att föreslagen ändring skulle vara till fördel för varken 

Huddinge kommun eller från allmän synpunkt, och föreslår att kommunen bör 

motsätta sig den föreslagna indelningsändringen. 

 
 

Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar bifalla kommunstyrelsens 

förslag och finner att så är fallet.  

 

Beslutet ska skickas till 

Kammarkollegiet 

Länsstyrelsen i Stockholms län 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 december 2021 § 19   

    
Diarienummer KS-2021/253.112    

 

 

 

Revidering av riktlinjer för Huddingeförslag  

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 

1. Reviderade riktlinjer för Huddingeförslag, i enlighet med bilaga 1 till 

förvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 30 september 2021, antas. 

 

2. Riktlinjer enligt bilaga 1 ersätter riktlinjer för Huddingeförslag, antagna av 

kommunfullmäktige den 23 april 2018, § 16. 

 

Sammanfattning 

Huddingeförslag infördes den 1 maj 2018. I samband med införandet av 

Huddingeförslag antog kommunfullmäktige riktlinjer för Huddingeförslag. 

Med tiden har det uppkommit vissa frågeställningar kopplade till systemet, där 

riktlinjerna inte kunnat tillhandahålla tydlig vägledning i hur Huddingeförslagen ska 

hanteras. Efter en genomlysning av rättsläget och i samråd med övriga förvaltningar 

föreslås två tillägg i riktlinjerna: 

Möjlighet att återkalla Huddingeförslag 

Att inte tillåta anonyma förslagsställare 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

I ärendet yttrar sig Ingalill Söderberg (DP), Rasmus Lenefors (S) och Nujin 

Alacabeck (V). 

 

Ingalill Söderberg (DP) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

 

Härefter förklaras överläggningen avslutad.  

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar bifalla kommunstyrelsens 

förslag och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Samtliga nämnder 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 december 2021 § 20   

    
Diarienummer KS-2021/2980.192    

 

 

 

Kommunalråds ansvarsområde 

 
Kommunfullmäktiges beslut 

 

Med stöd av 19 § i kommunstyrelsens reglemente ska den aktuella vakansen efter 

Christina Eklund omfatta ansvar för samhällsbyggnadsfrågor. Gymnasie- högskole- 

och arbetsmarnkandsfrågor kommer inte längre vara ett kommunalrådsansvar. 

 

Sammanfattning 

Med anledning av att Christina Eklund (M) slutar sitt uppdrag ska ett nytt 

kommunalråd väljas. Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att den aktuella 

vakansen ska framöver omfatta ansvar för samhällsbyggnadsfrågor. Gymnasie-, 

högskole- och arbetsmarknadsfrågor kommer därmed inte längre vara ett 

kommunalrådsansvar. 

Christina Eklunds kommunalrådsuppdrag har omfattat 40 procent av heltid. Det nya 

kommunalrådsansvaret kommer också att omfatta 40 procent av heltid. 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M).  

 

Daniel Dronjak (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

 

Härefter förklaras överläggningen avslutad. 

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar bifalla kommunstyrelsens 

förslag och finner att så är fallet.  

 

 
Beslutet ska skickas till 

Samtliga nämnder 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 december 2021 § 21   

    
Diarienummer KS-2021/2992.182    

 

 

 

Budget 2022 för kommunrevisionen  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

 

Budget 2022 för kommunrevisionen enligt förslag av kommunfullmäktiges presidium 

daterat den 6 december 2021 godkänns. 

 

Sammanfattning 

Den av fullmäktige beslutade budgetramen för 2022 är 3 564 tkr. Kommunrevisionen 

i Huddinge har vid förvaltningsmöte den 16 november 2021 beslutat att varje revisor 

förfogar över 1/7-del av budget för 2022. 

Kommunfullmäktiges presidium föreslår kommunfullmäktige att godkänna budget 

2022 för kommunrevisionen till 3 564 tkr, där varje revisor förfogar över 1/7-del (509 

tkr) av budgeten. 

 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar bifalla kommunfullmäktiges 

presidiums förslag och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

De förtroendevalda revisorerna 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 december 2021 § 22   

    
Diarienummer KS-2021/13.901    

 

 

 

Befrielse från förtroendeuppdrag   

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att befria följande personer från angivna uppdrag: 

  

 

 

 

Sammanfattning 

Begäran om befrielse från uppdrag har tillsänts fullmäktige i ett Val-PM 

sammanställt av förvaltningen.  

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om fullmäktige kan besluta om befrielse från förtroendeuppdrag i 

enlighet med utsänt Val-PM och finner att så är fallet.  

 

 

 

Johan Knutz (L) Från och med den 1 januari 2022 från 

uppdraget som ledamot i förskolenämnden 

Sofia Knutz (L) Från och med den 1 januari 2022 från 

uppdragen som ersättare i bygglovs- och 

tillsynsnämnden samt ersättare i Huddinge 

Samhällsfastigheter AB styrelse 

Sven Niklasson (HP) Från och med den 17 december 2021 från 

uppdraget som ersättare i socialnämnden 

Berit Cassel (S) Från uppdraget som ersättare i valnämnden 

Shadi Domat (L) Från och med den 1 januari 2022 från 

uppdraget som ersättare i grundskolenämnden 

Hampus Holmgren (M) Från och med den 1 februari 2022 från 

uppdraget som ledamot i kultur- och 

fritidsnämnden 

Marcus Jillehed (DP) Från uppdraget som ledamot i gymnasie- och 

arbetsmarknadsnämnden från den 1 januari 

2022 

Viveka Birgersdotter (DP) Från uppdraget som ledamot i 

förskolenämnden från och med den 1 januari 

2022 

Runar Finnman (SD) Från uppdraget som ersättare i 

kommunfullmäktige och ledamot i bygglovs- 

och tillsynsnämnden 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 december 2021 § 23   

    
Diarienummer KS-2021/13.901    

 

 

 

Val, fyllnadsval och fyllnadsnomineringar   

 
Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunfullmäktige beslutar om följande val för nedan angivna tider: 

  

 

  

  

 

Ny ledamot och ny ersättare i kommunstyrelsen för perioden från och med den 1 

februari 2022 intill det sammanträde då val av styrelse förrättas nästa gång 

Eva Karlsson Paulsén (M) Ny ledamot efter Christina Eklund 

 

Hampus Holmgren (M) Ny ersättare efter Eva Karlsson Paulsén 

Nya ledamöter i förskolenämnden för perioden från och med den 1 januari 2022 

till och med den 31 december 2022 

Shadi Domat (L) Efter Johan Knutz 

 

Mikael Tångring (DP) Efter Viveka Birgersdotter 

 

Ny ledamot i gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden för perioden från och med 

den 1 januari 2022 till och med den 31 december 2022 

Lasse Reuterberg (DP) Efter Marcus Jillehed 

 

Ny ersättare i grundskolenämnden för perioden till och med den 31 december 

2022 

Victor Sund 

 

(C) Efter Pia Hellstrand 

Ny ledamot i vård- och omsorgsnämnden för perioden till och med den 31 

december 2022 

Bo Källström (L) Efter Gabriella Zaring 

 

Ny ersättare i socialnämnden för perioden från och med den 17 december 2021 

till och med den 31 december 2022 

Tina Flodin (HP) Efter Sven Niklasson 

 

Ny ersättare i klimat- och stadsmiljönämnden för perioden till och med den 31 

december 2022 

Marcus Karlén 

 

(S) Efter Eva Kodrou 

Ny ersättare i valnämnden för perioden till och med den 31 december 2022 

 

Eeva Laine 

 

(S) Efter Berit Cassel 
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2. Kommunfullmäktige beslutar om följande val för nedan angivna tider samt noterar 

att valberedningen har hanterat ärenden vid sitt sammanträde den 13 december 2021: 

 

 

 

 

 

 

Sammanfattning 

Nomineringar till de aktuella valen har tillsänts fullmäktige dels genom 

valberedningens protokoll från den 13 december 2021 och dels i ett Val-PM 

sammanställt av förvaltningen.  

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar först om fullmäktige beslutar i utsänt Val-PM rörande de val som 

inte behandlats av fullmäktiges valberedning och finner att så är fallet. 

 

Ordförande frågar därefter om fullmäktige till nytt kommunalråd från och med den 1 

februari 2022 till och med den 31 december 2022, omfattning av förtroendeuppdraget 

i förhållande till heltid – 40 % efter Christina Eklund (M) kan välja Love Bergström 

(M) och finner att så är fallet. 

 

Ordförande frågar därefter om fullmäktige till ny ledamot tillika ordförande i 

gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden för perioden från och med den 1 februari 

2022 till och med den 31 december 2022 efter Christina Eklund (M) kan välja 

Hampus Holmgren (M) och finner att så är fallet. 

 

Ny ledamot i kultur- och fritidsnämnden för perioden från och med den 1 

februari 2022 till och med den 31 december 2022 och ny ersättare i kultur- och 

fritidsnämnden för perioden från och med den 1 januari 2022 till och med den 

31 december 2022 

Anna Bredin (M) Ny ledamot efter Hampus Holmgren 

 

Henrik Henriksson (M) Ny ersättare efter Lars Höglund 

 

Ny ersättare i Huddinge Samhällsfastigheter AB styrelse för perioden från och 

med den 1 januari 2022 till och med den 31 december 2022 

Bo Källström (L) Efter Sofia Knutz 

 

Val av nytt kommunalråd från och med den 1 februari 2022 till och med den 

31 december 2022, omfattning av förtroendeuppdraget i förhållande till 

heltid – 40 % 

Love Bergström (M) Efter Christina Eklund 

 

Val av ny ordförande i gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden för perioden 

från och med den 1 februari 2022 till och med den 31 december 2022 

Hampus Holmgren (M) Efter Christina Eklund 

 

Val av ny ledamot tillika 1:e vice ordförande i socialnämnden för perioden 

från och med den 17 december 2021 till och med den 31 december 2022 

Charlotte Björkman HP Efter Lisbeth Krogh 
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Ordförande frågar slutligen om fullmäktige till ny ledamot tillika 1:e vice ordförande 

i socialnämnden för perioden från och med den 17 december 2021 till och med den 

31 december 2022 efter Lisbeth Krogh (HP) kan välja Charlotte Björkman (HP) och 

finner att så är fallet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 december 2021 § 24   

    
Diarienummer KS-2021/276.119    

 

 

 

Inför GYF för fler grönytor i Huddinge - svar på motion väckt 
av Nujin Alacabek (V), Niklas Bougt (V), Britt Björneke (V), 
Olov Hamilton (V) och Sonia Benavente (V)  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

 

Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 

daterat den 11 oktober 2021, anses motionen besvarad. 

 

Sammanfattning 

Britt Björneke (V), Niklas Bougt (V), Nujin Alacabek (V), Olov Hamilton (V) och 

Sonia Benavente (V) väckte den 8 februari 2021 motionen: Inför GYF för fler 

grönytor i Huddinge. Motionärerna yrkar bland annat att Huddinge kommun inför 

grönytefaktorn som planeringsverktyg för att öka andel grönyta vid nybyggnation på 

kvartersmark samt att faktorn ska vara minst 0,6 vid nybyggnation på kvartersmark. 

Motionen har remitterats till bygglovs- och tillsynsnämnden samt klimat- och 

stadsmiljönämnden. Nämnderna uppfattar grönytefaktorn som ett positivt verktyg att 

använda men anser att verktyget behöver tas fram utifrån kommunens behov. 

Bygglovs- och tillsynsnämnden anser att en behovsanalys och ett utvärderingsarbete 

behövs för att hitta rätt modell för Huddinge. Klimat- och stadsmiljönämnden lyfter 

behovet av att förena grönytefaktorn med en ekonomisk modell för att bedöma drift- 

och skötselkostnader samt att grönytefaktorn som verktyg behöver förankras i 

kommunens översiktliga målstrukturer. 

Förvaltningen anser att grönytefaktorn är ett bra verktyg att arbeta med i 

detaljplaneprojekt för att beakta kvaliteter avseende klimatanpassning, sociala värden 

och biologisk mångfald. Kommunens befintliga verktyg har testats i ett pilotprojekt 

där det visade sig vara en funktionsduglig arbetsmetod, men lärdomen från 

pilotprojektet är att en samsyn mellan kommun och exploatör behövs för att 

grönytefaktorn ska uppnås i slutändan. Med bakgrund av utfallet har 

samhällsbyggnadsavdelningen ett åtagande i sin arbetsplan att vidareutveckla arbetet 

med grönytefaktorn utifrån tidigare erfarenhet men även från omvärldsbevakning. 

Åtagandet planeras att påbörjas under år 2022 där personer inom olika discipliner på 

samhällsbyggnadsavdelningen utgör en arbetsgrupp med referenspersoner från övriga 

berörda förvaltningar. En uppdaterad version av kommunens grönytefaktor ska sedan 

testas i ett nytt pilotprojekt och senare lyftas till samhällsbyggnadsavdelningens 

styrgrupp för riktlinjer. 

Förvaltningen vill understryka behovet av att vidareutveckla kommunens befintliga 

verktyg för att anpassa det efter Huddinges förutsättningar och ambitioner, genom 

omvärldsbevakning och utvärdering, innan ett ställningstagande kan göras om en 
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specifik faktor. Det finns risk att fokus hamnar på att uppnå en förutbestämd faktor 

istället för att optimera de åtgärder som identifieras som lämpligast för platsen och 

som ger mest nytta för det enskilda projektet. 

Då förvaltningen planerar att vidareutveckla befintlig grönytefaktor saknas underlag 

för bifall, men mot bakgrund av ovanstående ska motionen anses besvarad. 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

I ärendet yttrar sig Christian Ottosson (C), Nujin Alacabeck (V) och Anders Abel 

(MP).  

 

Christian Ottosson (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens beslutsförslag.  

 

Nujin Alacabeck (V) yrkar bifall till motionen.  

 

Härefter förklars överläggningen avslutad.  

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om fullmäktige beslutar i bifalla kommunstyrelsens beslutsförslag 

eller i enlighet med Nujin Alacabecks (V) yrkande om bifall till motionen och finner 

att fullmäktige beslutat bifalla kommunstyrelsens förslag. 

 
Reservationer i kommunfullmäktige 

Nujin Alacabecks (V) reserverar sig till förmån för eget yrkande. 

 
Protokollsanteckningar 

Anders Abel (MP) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 december 2021 § 25   

    
Diarienummer KS-2021/278.119    

 

 

 

Minska lärarnas dokumentationsbörda - svar på motion väckt 
av Nujin Alacabek (V) och Olov Hamilton (V)  

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 11 

oktober 2021, anses motionen besvarad. 

 

Sammanfattning 

Nujin Alacabek (V) och Olov Hamilton (V) har den 9 februari 2021 inkommit med 

en motion om att minska lärarnas dokumentationsbörda. 

Det är viktigt att inte ålägga lärare en onödig dokumentationsbörda som tar fokus från 

undervisningen. 

Förvaltningen vill framhålla att den dokumentation som görs idag inom Huddinges 

skolor utgör en viktig del i ett systematiskt kvalitetsarbete, för att följa upp och 

utvärdera varje elev och skola, i syfte att elever ska nå goda resultat. Den 

dokumentation som genomförs idag anses vara harmoniserad med de nationella krav 

som finns i skollagen. 

Därtill behövs ett systematiskt utvecklingsarbete för att begränsa och förenkla 

administrationen för lärare. Detta görs bland annat genom att utveckla exempelvis IT-

stöd som förenklar och effektiviserar den nödvändiga dokumentationen för den 

enskilde läraren. Att fortsätta bedriva ett systematiskt utvecklingsarbete är angeläget 

för att effektivisera verksamheterna och underlätta för lärarna i deras uppdrag. 

Förvaltningen föreslår att motionen ska anses besvarad. 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

I ärendet yttrar sig Jelena Drenjanin (M), Rasmus Lenefors (S), Nujin Alacabek (V), 

Anders Lönroth (MP), Tomas Selin (C) och Bo Källström (L).  

Jelena Drenjanin (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens beslutsförslag.  

 

Rasmus Lenefors (S), Nujin Alacabek (V) och Anders Lönroth (MP) yrkar bifall till 

motionen.  

 

Härefter förklaras överläggningen för avslutad.  

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om fullmäktige beslutar bifalla kommunstyrelsens förslag eller 

bifalla Rasmus Lenefors (S) med fleras yrkande om bifall till motionen och finner att 

fullmäktige beslutar bifalla kommunstyrelsens förslag.  



 

KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 

  42 (47) 
 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 

    

 

 
Reservationer i kommunfullmäktige 

Rasmus Lenefors (S), Nujin Alacabek (V) och Anders Lönroth (MP) reserverar sig 

till förmån för eget yrkande.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Beslutet ska skickas till 

Remissinstanserna 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 december 2021 § 26   

    
Diarienummer KS-2020/2050.119    

 

 

 

Satsa på Huddinges föreningsliv – höj åldern för vuxentaxan 
och förenkla administrationen - svar på motion väckt av 
Rasmus Lenefors (S), Eeva Laine (S) och Göran Hallberg (S)  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 11 

oktober 2021, ska motionens första förslag avslås medan det andra förslaget anses 

besvarat. 

 

Sammanfattning 

Den 28 september 2020 väcktes motionen Satsa på Huddinges föreningsliv, höj 

åldern för vuxentaxan och förenkla administrationen av Rasmus Lenefors (S), Eeva 

Laine (S) och Göran Hallberg (S). 

Motionärerna föreslår att kultur- och fritidsnämnden får i uppdrag att höja åldern då 

vuxentaxan börjar gälla, från dagens 21 år till 25 år, och utreda möjligheterna att 

förenkla administrationen kring taxedebiteringen. 

Motionen har gått på remiss till kultur- och fritidsnämnden som anser att 

folkhälsoperspektivet är viktigt för alla åldrar, men när det gäller vuxna handlar 

kommunens satsningar om att skapa möjlighet för dessa att vara aktiva på sin fritid 

genom att erbjuda lokaler och anläggningar, medan stödet till barn och unga är mer 

långtgående. 

De taxor och avgifter som vuxna idag betalar för att nyttja kommunens lokaler och 

anläggningar för fritidsverksamhet är långt ifrån kostnadstäckande. Genom att låta 

vuxna ta ett större ekonomiskt ansvar för sin fritid kan ekonomiska resurser frigöras 

för barn och unga, vilket är viktigt ur en barnperspektiv. 

I samband med uppföljningen av vuxentaxan beslutade kultur- och fritidsnämnden 

den 7 maj 2019 att administrationen gällande debiteringen för lag i seriespel skulle 

förenklas. 

Mot bakgrund av ovanstående anser kommunstyrelsens förvaltning att motionens 

första förslag rörande höjningen av ålder för vuxentaxa ska avslås, medan det andra 

rörande förenklad administration av taxedebiteringen anses besvarat. 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

I ärendet yttrar sig Rasmus Lenefors (S), Anders Lönroth (MP), Niklas Bougt (V), 

Eeva Laine (S) och Bo Källström (L).  

 

Bo Källström (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens beslutsförslag innebärande att  
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motionens första förslag avslås medan det andra anses besvarat. 

 

Rasmus Lenefors (S), Anders Lönroth (MP), Niklas Bougt (V) Eeva Laine (S) yrkar 

alla bifall till motionen.  

 

Härefter förklaras överläggningen avslutad.  

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om fullmäktige beslutar i bifalla kommunstyrelsens beslutsförslag 

eller i bifalla Rasmus Lenefors (S) med fleras yrkande om bifall till motionen och 

finner att fullmäktige beslutar bifalla kommunstyrelsens förslag.  

 
Reservationer i kommunfullmäktige 

Rasmus Lenefors (S), Anders Lönroth (MP), Niklas Bougt (V) och Eeva Laine (S) 

reserverar sig till förmån för eget yrkande.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Beslutet ska skickas till 

Remissinstansen 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 december 2021 § 27   

    
Diarienummer KS-2021/1425.119    

 

 

 

Undanbe rökning på utvalda platser - svar på motion väckt av 
Mats Arkhem (SD) och Martin Nigals (SD)  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

 

Med hänvisning till förvaltningens tjänsteutlåtande, daterat den 11 oktober 2021, 

anses motionen besvarad. 

 

Sammanfattning 

Mats Arkhem (SD) och Martin Nigals (SD) har den 7 juni 2021 inkommit med en 

motion om att undanbe rökning på utvalda platser. 

Istället för att undanbe rökning anser samberedande förvaltningar att det är möjligt att 

genom skyltning, informationskampanjer och liknande be rökare visa hänsyn. Detta 

skulle utgöra en uppmaning och påminnelse till de som röker att visa hänsyn och att 

inte slänga fimpar på marken. 

Förvaltningen föreslår att motionen ska anses besvarad 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

I ärendet yttrar sig Christian Ottosson (C), Mats Arkhem (SD) och Martin Nigal 

(SD). 

 

Christian Ottosson (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens beslutsförslag.  

Mats Arkhem (SD) och Martin Nigal (SD) yrkar bifall till motionen.  

Härefter förklaras överläggningen avslutad.  

 

Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordföranden frågar om fullmäktige beslutar bifalla kommunstyrelsens förslag eller 

bifalla Mats Arkhems (SD) och Martin Nigals (SD) yrkande om bifall till motionen 

och finner att fullmäktige beslutar bifalla kommunstyrelsens förslag. 

 
Reservationer i kommunfullmäktige 

Mats Arkhem (SD) och Martin Nigal (SD) reserverar sig till förmån för eget yrkande.  

 
Beslutet ska skickas till 
Remissinstanserna 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 december 2021 § 28   

    

    

 

 

 

Beslut rörande inlämnade motioner och interpellationer  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

 

1. Den inlämnade motionen får väckas. 

 

2. Kommunfullmäktige överlämnar motionen till kommunstyrelsen för beredning. 

 

Sammanfattning 

Till fullmäktiges sammanträde har följande motion inlämnats: 

 

Utred möjligheten att koppla ihop de befintliga regionala cykelstråken på 

Häradsvägen och Ågestavägen - väckt av Yossi Sigal (S) och Aza Cheragwandi (S). 

 

 

 



 

KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 

  47 (47) 
 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 

    

 

 

 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 december 2021 § 29   

    
Diarienummer KS-2021/73.915    

 

 

 

Delgivningar samt senareläggning av prisutdelning 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 

1. Kommunfullmäktige har tagit del av delgivningarna. 

 

2. Kommunfullmäktige noterar till protokollet att prisutdelning av miljöpriset och 

byggnadspriset flyttas fram till senare tillfälle med hänvisning till den åter uppkomna 

situationen med Corona-Covid19.  

 

Sammanfattning 

Delgivningar till kommunfullmäktige har inkommit inför dagens sammanträde vilka 

har tillställts ledamöterna inför sammanträdet. Följande har inkommit till fullmäktige: 

* Protokollsutdrag, Klimat- och stadsmiljönämndens arbetsutskott, vinnare av 

Miljöpriset 2021. 

* Skrivelse från förening angående Vindkraftsföretag skadeståndsskyldigt för 

mänskligt lidande i Fransk domstol.  

 

Prisutdelning för miljöpriset och byggnadspriset flyttas fram till senare tillfälle med 

hänvisning till den åter uppkomna situationen med Corona-Covid19. 

 

 

 
 



Huddinge kommun
Kommunfullmäktige
2021-12-13

Protokollsanteckning

Ärende 9: Avtal om tidsbegränsat driftansvar för Vidjavägen

Vi Miljöpartiet tycker det är bra att det kommer fram ett tidsbegränsat driftansvar för
Vidjavägen, då det är en väg som knyter ihop delar av kommunen. Området Vidjavägen
leder till har tidigare varit ett område med mestadels fritidsboenden och den utveckling vi nu
ser är att det blir fler permanentboenden i området. Därför ser vi Miljöpartiet att Huddinges
ambition bör vara att vägen blir en kommunal gata.

Miljöpartiet de gröna

Anders Lönroth Carina Sundström Anders Abel



 
 
Huddinge kommun                                                                        
Kommunfullmäktige 
2021-12-13 

  

PROTOKOLLSANTECKNING 
 

Ärende 10: Revidering av Riktlinjer för exploateringsavtal 
respektive markanvisningar, fördelning av 
exploateringsersättning m.m 
 
Socialdemokraternas målsättning är goda bostäder åt alla – inte en marknad som fungerar för 

några. Det behövs både fler hyresrätter och blandade bostadsområden med villor, radhus och 

flerfamiljshus som bryter bostadssegregationen. Bostaden påverkar vilka arbeten man kan ta, 

var man kan studera, och hur mycket av ens vakna tid som går till pendling. Det avgör om man 

kan flytta hemifrån, påverkar vilka förskolor och skolor som är tillgängliga för ens barn, och 

möjligheten att känna ro. Det behövs fler bostäder i Huddinge och just nu byggs det för få.  

 

Vid sidan av det för låga bostadsbyggandet i Huddinge finns ett särskilt problem med att 

boendekostnaderna i nyproducerade bostäder många gånger är för höga för den vanliga 

plånboken. Det är ett stort problem eftersom många av de som efterfrågar en bostad är låg- 

och medelinkomsttagare.  

 

Socialdemokraterna vill betona vikten av att kommunen i bostadsprojekt inte ska ålägga 

exploatörerna att beskosta åtgärder som inte beror direkt på projektet. Det är viktigt att 

kommunen gör vad vi kan för att inte driva upp boendekostnaderna eller i värsta fall helt 

omöjliggöra ett bostadsprojekt genom att lägga sådana kostnader för allmänna anläggningar 

på bostadsprojekten som egentligen inte beror på de tillkommande bostäderna.  

 

I den del som handlar om att bidra till kommunal medfinansiering av sådan infrastruktur som 

staten och/eller regionen ansvarar för framgår att sådana kostnader kan falla på 

exploatörerna. I de fallen är det också viktigt att det finns en tydlig korrelation mellan bidraget 

och den nytta som infrastruktursatsningen bidrar till.  

 

För Socialdemokraterna 

Sara Heelge Vikmång  

 



 
 

 

Kommunfullmäktige 13 december 2021 

 

Protokollsanteckning 

 

Ärende 13 Utvecklingsplan för centrala Huddinge, kommundelarna Sjödalen och Fullersta – 
beslut om godkännande 

 

Liberalerna ställer sig givetvis bakom Utvecklingsplanen. Vi anser dock att utvecklingsplanen 
missar möjligheten att förbättra trafiksituationen inte bara i planeringsområdet utan även för boende 
i Glömsta, Stuvsta och Snättringe. 

I utvecklingsplanens rekommenderas att säkerställa cykel- och busstrafiken i den kommande 
planering för området längs med Åvägen. Vi liberaler ställer oss givetvis bakom den 
rekommendationen men anser också att vi ska ta ett större grepp genom att förlänga det 
säkerställandet till att även omfatta Åvägens förlängning till Kungens Kurva. 

Med en elektrifierad busslinje från Huddinge C till Kungens Kurva på den redan befintliga 
asfaltsvägen avlastas såväl Glömstavägen som Häradsvägen på onödig trafik. Samtidigt får boende i 
Huddinge och Fullersta närmare till handels- och upplevelseutbudet i den kommande regionala 
stadskärnan i Kungens Kurva. 

Med en hållplats i gömmarreservatet kommer också fler besökare att kunna ta del av allt som 
Gömmarskogen kan erbjuda. 

 

För Liberalerna 

Bo Källström   

 

 



Huddinge kommun
Kommunfullmäktige
2021-12-13

Protokollsanteckning

Ärende 13: Utvecklingsplan för centrala Huddinge, kommundelarna

Sjödalen och Fullersta – beslut om godkännande

Utvecklingsplaner för en kommun bör ha ingången att den förändring som sker ska göra livet
bättre för de som bor i kommunen. Det kan låta självklart, men vi vill vara tydliga med vad
det betyder i praktiken. Problemet med utveckling är att det idag finns en konflikt mellan
kvalitet och volym. Vi har idag uttalade mål om hur många bostäder vi ska bygga inom en
viss tid, men vi har också kvalitativa mål som har med mående och välbefinnande att göra.
Frågan är vilket av dessa mål som blir styrande när de ställs mot varandra.

Vi i Miljöpartiet vill se ett växande Huddinge, men inte på bekostnaden av befolkningens
mående. När vi exploaterar måste vi vara säkra på att det görs på ett sätt som inte försämrar
andra aspekter av vår kommun. Det här tycker vi inte att utvecklingsplanerna
problematiserar nog. Vi saknar tillräckliga resonemang i utvecklingsplanerna om hur vi ska
kunna skydda vår natur för det ökade trycket dessa planer medför, eller i varje fall att
planerna lyfter problematiken tydligt och påpekar att detta måste lösas för att exploateringen
ska kunna vara möjlig. Samma resonemang kan föras kring utrymme för barn och unga,
buller, luftkvalitet och så vidare.

Vi saknar också ett resonemang om hur utvecklingsplanen skulle behöva förändras om
Tvärförbindelse Södertörn inte blir av. Med tanke på att det projektet i allra högsta grad är
ifrågasatt ur ett hållbarhetsperspektiv bör utvecklingsplanen peka ut de åtgärder som skulle
behöva genomföras framöver då Tvärförbindelsen inte blir av eller om projektet blir försenat.

Vi vill slutligen påpeka att Folkets hus är en förening som inte finns kvar i Huddinge centrum
och att nuvarande namn på anläggningen är Folkes event. Det här lyfte vi även under
samrådet men det står fortfarande kvar på sidan 9.

Även citatet, på sidan 10, I centrala Huddinge skapas hemlängtan har vi tidigare lyft som
problematiskt, det kan lätt tolkas som att man längtar ifrån Huddinge i stället för att längta
hem till Huddinge.

Miljöpartiet de gröna

Anders Lönroth Carina Sundström Anders Abel



 
 

Huddinge kommun 

Kommunfullmäktige  

2021-12-13 

 

PROTOKOLLSANTECKNING 

Ärende 13: Utvecklingsplan centrala Huddinge 

 
Utvecklingsplanen är ett viktigt verktyg för kommunen i planering av centrala Huddinge, 
kommundelarna Sjödalen och Fullersta. Vi vill understryka att utvecklingsplanen också ska 
bidra till att centrala Huddinge blir en trygg och jämlik del av kommunen. En viktig 
utgångspunkt i arbetet med utvecklingsplanen är att en god dialog förs med betydelsefulla 
aktörer i området. Det handlar inte minst om att fånga upp invånares, föreningarnas, 
företagarnas och bostadsaktörernas kunskaper och erfarenheter om centrala Huddinge. Det 
är bara med gemensamma krafter som området kan utvecklas på bästa sätt.  

 

Många invånare trivs i centrala Huddinge och genom att utveckla kommundelen så kan den 
bli ännu bättre och mer attraktiv för dagens och framtidens boende och verksamma.  

 

För att öka tryggheten i området bör det underlättas för fler verksamheter på kvällstid så att 
det finns rörelse och liv i området. Många Huddingebor tar sig på olika sätt till 
pendeltågsstationen för att därefter åka vidare till jobb och fritidsaktiviteter. När centrala 
Huddinge växer ökar behovet av ytterligare en uppgång vid pendeltågsstationen. En sådan 
bör förläggas då det skulle underlätta för fler boende att åka kollektivt. Det hade också gett 
Huddingebor med funktionsvariationer en alternativ väg in och ut ur stationen vid 
översvämningar.  Det behövs fler satsningar på trygghetsskapande åtgärder utöver mer liv 
och rörelse så som fler övervakningskameror och mer belysning. 

 

Översvämningarna är ett problem för Huddingeborna och inte minst för dem som har det 
svårast att ta sig fram. Översvämningarna är också ett problem för lokala företagare i 
området.  

 

Huddinge ska växa klimatsmart och bostäder ska tillkomma nära kollektivtrafiken. Centrala 
Huddinge har förutsättningar att bidra till Huddinge som en storstadskommun, men då 
måste vi utveckla centrum med fler bostäder och bygga mer på höjden. Det ska vara 
attraktivt att gå och cykla och det ska finnas god tillgång till infartsparkeringar och 
laddplatser också vid flerfamiljshus och hyreshus. Våra stationer ska vara trygga miljöer och 
det ska vara enkelt och tryggt att parkera sin cykel i närheten.   

 

 
För Socialdemokraterna 
Sara Heelge Vikmång 



 

 
Förslag till beslut 
 

15. Utbetalning av kommunalt partistöd för år 2022 i Huddinge kommun 
Kommunfullmäktige beslutar regelbundet att lägga effektiviseringskrav och sparbeting på 
flera av kommunens verksamheter. Många av kommunens medborgare har en uppfattning 
av att det saknas pengar till den välfärd som förväntas. 

Sverigedemokraterna anser att politiken behöver agera som gott föredöme, för 
förvaltningarnas tjänstemän såväl som för kommunens skattebetalare, att ständiga 
kostnadsökningar inte är möjliga i en ekonomiskt ansträngd situation. 

Huddinge har alltjämt en av länets högsta skattesatser. Detta utan att ha påtagligt bättre 
samhällsservice. 

Sverigedemokraterna i Huddinge kan inte se att detta faktum harmoniserar med den 
gemensamt antagna visionen om att Huddinge ska vara en av de tre mest populära 
kommunerna i Stockholms län att bo, besöka och verka i. 

Alla partier i Huddinge kommunfullmäktige erhåller två sorters skattefinansierade stöd, 
grundstödet och mandatstödet. Grundstödet är en fast summa som delas ut till samtliga 
partier i fullmäktige, och mandatstödet fördelas ut baserat på antal mandat ett parti får i 
fullmäktige. 

Vi föreslår en minskning av dessa stöd med 25 procent vilket motsvarar en 
kostnadsminskning på 1 509 016 kronor. 

Med anledning av ovanstående föreslår vi: 

att Partistöd till de politiska partier som är representerade i fullmäktige ska under år 2022 
ges dels som ett grundstöd om 130 016 kronor per parti, dels med ett belopp om 52 900 
kronor per mandat i kommunfullmäktige. 

att För mottagaren av partistödet gäller de regler för kommunalt partistöd i Huddinge 
kommun, om vilka kommunfullmäktige beslöt den 17 december 2018, § 17. 

 

 

Mats Arkhem 
Sverigedemokraterna 

Förslag till beslut 
2021-12-13 
Kommunfullmäktige 
Ärende 15 
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PROTOKOLLSANTECKNING 
 

Ärende 16: Idrottspolitiskt program 
 
Socialdemokraterna vill att alla ska ha möjlighet att delta i idrottsrörelsen på sina 
villkor. I vårt starka samhälle ska alla få en rik fritid. Alla barn och unga ska ha rätt 
att få delta i ett rikt föreningsliv oavsett föräldrarnas inkomst. Avgifterna ska vara 
låga. Alla ska kunna delta oavsett kön, könsidentitet, ålder, etnicitet, religion, 
funktionsnedsättning eller sexuell läggning.  
 
Sverige är ett starkt idrottsland. Var tredje vuxen är medlem i en idrotts- eller 
friluftslivsorganisation. Var femte vuxen gör frivilliga insatser. Det skapar ett 
starkare samhälle och ett tryggare Sverige. Idrottsrörelsen lär ut föreningskunskap 
och hur demokrati fungerar. 
 
Socialdemokraterna strävar efter en idrottsrörelse som är fri från fördomar och 
diskriminering. Alla ska kunna växa och utvecklas i en trygg miljö och där 
idrottsutövandet bygger på lust och glädje. Där det är roligt att träna, tävla och 
röra på sig – idrotten ska få oss att må bra.  
 
Därför välkomnar vi den övergripande inriktningen i det idrottspolitiska 
programmet: arbetet för ett rörligare Huddinge. Vi ser också positivt på de 
prioriterade målgrupperna och att viktiga aspekter som att möjliggöra 
vardagsrörelse och fysiskt aktiva transporter lyfts fram. 
 
Samtidigt finns det många saker som behöver göras för att stärka idrotten i 
Huddinge, och som det här programmet inte berör. Vi vill nämna tre frågor som vi 
anser skulle främja idrottslivet i Huddinge. 
 
Sänka föreningsavgifterna.  
Precis som det står i det idrottspolitiska programmet (s. 12) är det viktigt för 
kommunen ”att skapa goda förutsättningar för föreningslivet.” I enlighet med 
Riksidrottsförbundets klassificering av när man som idrottare betecknas som 
vuxen vill vi därför höja åldern då vuxentaxan träder ikraft till 25 år. Detta då vi vet 
att en av idrottsrörelsens stora utmaningar är att få fler unga vuxna att fortsätta 



med sitt idrottande. Vi såg även att införandet av vuxentaxan innebar ett hårt 
ekonomiskt slag mot många idrottsföreningar i Huddinge.  
 
Bygga fler idrottsanläggningar.  
Det senaste decenniet har Huddinge vuxit kraftigt och kommer att göra så även de 
kommande åren. Samtidigt ser vi att viktig infrastruktur i samhället, däribland 
idrottsanläggningar, inte har tillkommit i den takt som krävts i förhållande till 
kommunens expansion. Det här innebär att det är ont om plan- och halltider för 
såväl den organiserade idrotten som för den spontanidrottande Huddingebon. 
Och precis som det står i det idrottspolitiska programmet (s. 10) visar forskning att 
”avståndet till anläggningar påverkar ifall människor är fysiskt aktiva eller inte.” 
 
Bättre samarbete med skolor om lokaler.  
Socialdemokraterna har länge drivit frågan att det behövs ett bättre samarbete 
mellan berörda förvaltningar i kommunen för att tillgängliggöra våra skollokaler 
(framför allt idrottssalar) för föreningslivet efter skoldagens slut. Det är positivt att 
det nu har skrivits in i verksamhetsplaner som ett mål att arbeta med, men här 
återstår fortfarande ett arbete att göra.  
 
För Socialdemokraterna  
 
Sara Heelge Vikmång  
 
 
 



Huddinge kommun
Kommunfullmäktige
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Förslag

Ärende 16: Nytt idrottspolitiskt program

Förslag till beslut

Hemställan från kultur- och fritidsnämnden att godkänna det bifogade
idrottspolitiska programmet Huddinge i rörelse, bilaga 1 till kommunstyrelsens
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 9 november 2021, bifalls med följande ändringar.

1. Namnet på dokumentet ändras från ”idrottspolitiskt program” till ”Program för idrott
och rörelse”

2. Förord skrivet av nämndordföranden stryks ur programmet.

Sammanfattning

Utifrån kommunens nya arbetssätt bör dokumentet följa den gemensamma strukturen vi är
överens om. Kommunens styrdokument som sträcker sig över tid, mer än ett år, bör skapas
utan förord.

Utifrån samma anledning bör dokumentet byta namn från Idrottspolitiskt program till Program
för idrott och rörelse. Politiska program är något som partier ska tar fram och inte något som
en kommun bör arbeta med. Styrdokumentet sträcker sig över tid och bör därför inte
påverkas av vem som sitter som nämndordförande för tillfället. Det medför risken att i
framtiden behöva revidera styrdokumentet utifrån vem som sitter som nämndordförande.

Miljöpartiet de gröna

Anders Lönroth Carina Sundström Anders Abel



Huddinge kommun
Kommunfullmäktige
2021-12-13

Protokollsanteckning

Ärende 13: Inför GYF för fler grönytor i Huddinge

Vänsterpartiet, väckte den 8 februari 2021 motionen: Inför GYF för fler grönytor i Huddinge.

De yrkar bland annat att Huddinge kommun inför grönytefaktorn som planeringsverktyg för

att öka andel grönyta vid nybyggnation på kvartersmark samt att faktorn ska vara minst 0,6

vid nybyggnation på kvartersmark. Vi i Miljöpartiet delar förvaltningens bild av att inte låsa

fast sig vid just 0,6. Däremot anser vi att GYF eller annat verktyg ska redovisas med relevant

analys i projekten så det blir tydligare hur vi i Huddinge prioriterar.

Miljöpartiet de gröna

Anders Lönroth Carina Sundström Anders Abel
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RESERVATION 
 

Ärende 25: Minska lärarnas dokumentationsbörda – 
motion väckt av Nujin Alacabek (V) och Olov 
Hamilton (V) 

 
Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet reserverar oss till förmån 
för vårt förslag att bifalla motionen. 
 
Bakgrund 

Motionen om lärarnas dokumentationsbörda lyfter både fram ett allvarligt 
arbetsmiljöproblem för Huddinges lärare såväl som uppmärksammar ett felaktigt 
fokus på vad som är skolans roll och uppgift.  
 
Både lärarnas fackföreningar och skolforskningen har uppmärksammat hur 
dokumentation av undervisning och av elevernas lärande och utveckling utgör en 
växande del av lärarens arbetsuppgifter. Tid och resurser tas från att utveckla 
undervisningen och läggs i stället på summativa sammanställningar av elevernas 
kunskapsutveckling till huvudman och vårdnadshavare.  
 
I förvaltningens utlåtande framhålls att denna form av dokumentation har stöd i 
forskningen och utgör en viktig del av det systematiska kvalitetsarbetet. Tvärtom, 
menar vi, uppmärksammar forskningen att denna form av dokumentation istället 
riskerar att försämra lärarnas förutsättningar att utveckla en god och stimulerade 
undervisning. Istället för ett fokus på undervisningens innehåll ger summativa 
sammanställningar av elevernas måluppfyllelse en felaktig bild av vad skolans 
kunskapsuppdrag och kompensatoriska uppgift egentligen innebär. Även 
Skolverket varnar för att fokus på summativa sammanställningar av kunskapsmål 
ger en skenbar tydlighet och riskerar att försämra undervisningens kvalitet. 
Lärarnas dokumentation av elevernas utveckling och lärande bör enligt 
Skolverket istället överlåtas åt professionen att själva utforma i relation till den 
egna undervisningen.  
 
Då Huddinges skolor står inför stora framtida ekonomiska utmaningar med 
befarade rationaliseringar och minskade personalresurser vore det viktigt att se 



över lärarnas dokumentationskrav. Lärarna i Huddinge har dessutom blivit 
lovade att den extensiva dokumentationen i UNIKUM ska utvärderas och 
professionens erfarenheter och tillämpbar forskning vägas in i hur den används 
av kommunens skolor framöver. 
 
Genom att anpassa lärarnas dokumentationsbörda efter nationella riktlinjer, 
forskning och lärarprofessionens erfarenheter skulle undervisningen i Huddinges 
skolor kunna utvecklas till positivt och lärarnas arbetssituation förbättras. 
 

För Socialdemokraterna För Vänsterpartiet För Miljöpartiet 
 
 
 
Sara Heelge Vikmång Nujin Alacabek Anders Lönroth 
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RESERVATION 
 

Ärende 26: Satsa på Huddinges föreningsliv – höj åldern för 
vuxentaxan och förenkla administrationen – motion väckt av 
Rasmus Lenefors (S), Eeva Laine (S) och Göran Hallberg (S) 
 

Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet reserverar oss till förmån för vårt 
förslag att bifalla den första att-satsen, men godkänner att motionens andra att-sats anses 
besvarad. 
 
Bakgrund 
Idrottsrörelsens utmaning ligger i att få unga vuxna att fortsätta med sitt utövande, vilket är 
viktigt ur ett socialt perspektiv, men också för både folkhälsa och integration. Detta har 
Riksidrottsförbundet identifierat och deras klassificering för när man som idrottare 
betecknas som vuxen är därför 25 år. Vi menar därför att det vore logiskt att Huddinge har 
samma klassificering som paraplyorganisationen för Sveriges idrottsrörelse. 
 
Att höja åldern då vuxentaxan träder i kraft skulle också innebära ett värdefullt ekonomiskt, 
och därmed även organisatoriskt, stöd till Huddinges föreningsliv. Vi har tyvärr kunnat se 
flera exempel på idrottslag och annan föreningsverksamhet som har avvecklats efter 
införandet av vuxentaxan. Därför vill vi bifalla motionens första att-sats om att kultur- och 
fritidsnämnden får i uppdrag att höja åldern då vuxentaxan börjar gälla, från dagens 21 år till 
25 år.  
 
Gällande den andra att-satsen, att ge kultur- och fritidsnämnden i uppdrag att utreda att 
förenkla administrationen, står vi bakom förvaltningens förslag till beslut att anse den 
besvarad givet att nämnden nu har genomfört sådana förenklingar. 
 

För Socialdemokraterna För Vänsterpartiet För Miljöpartiet 

 

 

 
Sara Heelge Vikmång Nujin Alacabek Anders Lönroth 
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